
 

 

 

 

                     Z Á P I S 
 

z 4. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané dne 27.4.2011 
  

 

Dne 27.4.2011 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou města 

Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: zasedací místnost v 5. patře Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21,    

361 20 

Doba jednání: jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 17:00 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, JUDr. Radan Večerka, Mgr. Jana 

Petříková, Věra Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka 

Omluveni: Mgr. Jan Poula 

Neomluveni:  / 

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd  

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu č. 3/2011 

3. Plnění úkolů z minulého jednání komise 

4. Finance do škol – provozní příspěvky 

5. Fondy EU – stanovisko ředitelů škol 

6. Ukazatelé demografického vývoje – rozbor a specifika 

7. Různé, diskuze 

8. Návrh usnesení 

9. Závěr 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

1. Schválení programu 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen.  

2. Schválení zápisu č. 3/2011 

Zápis č. 3/2011 z jednání Komise ŠVD dne 23.3.2011 byl všemi přítomnými členy schválen. 

 



3. Plnění úkolů z minulého jednání komise 

Proběhla schůzka vedoucího odboru školství a tělovýchovy Ing. Bc. Františka Škaryda s odborem 

majetku města ohledně oprav a investic do školských zařízení. Byla navržena další schůzka s odborem 

majetku města a s odborem investic k utvoření časového horizontu oprav a investic do školských 

zařízení. 

Členové komise obdrželi finanční plány všech příspěvkových organizací (MŠ a ZŠ) zřizovaných 

Městem Karlovy Vary. 

Materiál týkající se demografického vývoje obyvatelstva města bude předložen na příští jednání 

komise (pracovnice OŠT zatím neobdržela přístupová práva do systému). 

4. Finance do škol 

V souvislosti s přidělováním finančních prostředků do škol se diskutovalo nad rozdíly v rozpočtech 

jednotlivých škol. Komise navrhuje sumarizovat částky v rozpočtu jak z odboru majetku, tak z odboru 

školství. Komise diskutovala problém financování nepedagogických pracovníků – stát postupně 

snižuje finance na tyto zaměstnance a přesouvá odpovědnost na zřizovatele. Při přípravě rozpočtu na 

rok 2012 je třeba vzít uvedené skutečnosti v úvahu.  

Komise dále diskutovala nad možnostmi přenesení některých služeb na zřizovatele – například platby 

za služby PCO, vytvoření pracovního místa správce budov. 

Komise se zabývala problematikou kapacity škol, diskutovala o případném zrušení jedné základní 

školy. Komise navrhuje zadat zpracování studie ekonomické využitelnosti správních zaměstnanců 

školských zařízení, případně využitelnosti školských budov. 

5. Fondy EU – stanovisko ředitelů škol 

Z diskuse na poradě ředitelů škol zřizovaných Městem Karlovy Vary, která proběhla dne 7.4.2011, 

vyplynulo, že pro školy je zpracovávání a vedení projektů náročné. Komise se v této souvislosti 

zabývala možnostmi zastřešení projektů EU pro školy ze strany města.  

K tématu projektů EU vystoupil JUDr. Radan Večerka a nastínil záměr připravit systémový 

projekt v 3. ose čerpání fondů EU. Předložil návrh, aby se projekt orientoval na další 

vzdělávání, trh práce, kombinaci vzdělávacích a sociálních aktivit. 

6. Ukazatelé demografického vývoje – rozbor a specifika 

Tento bod byl stažen z programu jednání a bude projednán na příštím zasedání Komise ŠVD dne 

18.5.2011. 

7. Různé, diskuze 

Paní Věra Bartůňková nastínila problémy, se kterými se potýkají nízkoprahová zařízení v Karlových 

Varech. Dále se diskutovalo o fungování a budoucnosti zájmových kroužků na základních školách, 

zejména o jejich financování. 

 



8. Návrh usnesení 

I. Úkoly (Termín: 18.5.2011): 

Bc. Jana Balintová – zajistit podklady k jednání komise v oblasti demografického vývoje obyvatelstva 

Karlových Varů; informovat ředitele škol, aby své požadavky na investice pro rok 2012 předali jak 

odboru investic, tak odboru školství a tělovýchovy. 

JUDr. Radan Večerka – iniciovat setkání s náměstkem Mgr. Jiřím Klsákem k projednání postoje a 

podpory vedení Města Karlovy Vary v otázce čerpání financí na podporu vzdělávání z fondů EU. 

Mgr. Vladimír Hůrka a Mgr. Jana Petříková – prověřit možnosti Krajského úřadu Karlovarského kraje, 

odboru ekonomického, oddělení financování vzdělávání, v oblasti podpory činnosti zájmových 

kroužků na základních školách. 

Paní Věra Bartůňková – iniciovat kontaktní setkání s vedením nízkoprahových zařízení ve městě se 

členy Komise ŠVD k otázce zjištění potřeb pro efektivní činnost těchto zařízení. 

Mgr. Hana Janischová – seznámit náměstka Mgr. Jiřího Klsáka s požadavky komise, které se týkají 

možnosti vyjádření se k předloženému návrhu odboru majetku v otázce finančního plánu oprav a 

investic do škol v následujících letech; upozornit na zjištěné problémy v předávání informací mezi 

jednotlivými odbory MMKV; seznámit vedení města s požadavkem komise provést studii (audit) 

ekonomické využitelnosti správních zaměstnanců školských zařízení, případně využitelnosti školských 

budov. 

Hlasování: pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, JUDr. Radan Večerka, Mgr. Vladimír   

    Hůrka, Mgr. Jana Petříková, Věra Bartůňková   

  proti:    nikdo  

  zdržel se:  nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Termín příští komise bude 18.5.2011 od 15:00 hod v budově Magistrátu města Karlovy Vary, 

zasedací místnost 5. patro. 

 

Dne: 2.5.2011 

Zapsala: Bc. Jana Balintová, tajemnice komise        ____________________ 

 

                        

                        

 

              ____________________ 

        Mgr. Hana Janischová   

         předsedkyně komise 

  


